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      PROCESUL - VERBAL 

al ședinței ordinare a Adunării Generale a Procurorilor 

  

 

23 februarie 2018               mun.Chișinău 

 

 

Ședinţa Adunării Generale a Procurorilor este deschisă de către 

Preşedintele Consiliului Superior al Procurorilor (CSP), doamna Angela 

Motuzoc.  

Preşedintele CSP, dna Angela Motuzoc: „Stimaţi procurori, am deosebita 

plăcere de a saluta prezenţa Dumneavoastră la şedinţa Adunării Generale a 

Procurorilor. Conform art.66 alin.(7) din Legea nr.3 din 25.02.2016 cu privire la 

Procuratură, Adunarea Generală a Procurorilor (AGP) este deliberativă dacă la ea 

participă majoritatea simplă a procurorilor în exerciţiu. Vă comunic că potrivit 

listei prezentate de Secția resurse umane, în prezent avem 630 de procurori în 

exercițiu.  

Potrivit informației Comisiei de înregistrare a participanților la AGP au fost 

înregistrați 509 procurori, prin urmare, se constată întrunirea cvorumului Adunării 

Generale. În aşa mod, putem declara şedinţa AGP deschisă.  

Înainte de a începe şedinţa, rog să onorăm Drapelul şi Imnul de Stat al 

Republicii Moldova.”  

 

Se onorează drapelul și imnul de stat al Republicii Moldova. 

 

Dna Angela Motuzoc: ”Stimaţi colegi, în conformitate cu prevederile 

art.66 alin.(2) și art.67 alin.(1) lit.b) din Legea nr.3 din 25.02.2016 cu privire la 

Procuratură, pct.11 din Regulamentul Adunării Generale a Procurorilor, prin 

Hotărârea nr.12-13/17 din 24.01.2017, CSP a stabilit convocarea AGP, fiind 

propus următorul proiect al Agendei:  

1. Alegerea Președintelui AGP 

2. Alegerea Secretarului AGP 

3. Audierea raportului despre activitatea Procuraturii în anul 2017 și 

dezbaterea priorităților privind activitatea Procuraturii pentru anul 2018 

4. Audierea raportului despre activitatea CSP în anul 2017 

 

Agenda - suplimentară 

5. Solicitarea dlui Alexandru Cladco, președintele Asociației Procurorilor, 

privind prezentarea raportului despre activitatea Asociației pentru 2017 și 

prioritățile pentru 2018; 

6. Cu privire la încurajarea unor procurori cu ocazia zilei profesionale. 
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Potrivit art.66 alin.(4) din Legea nr.3 din 25.02.2016 cu privire la 

Procuratură, propunerile de modificare sau de completare a Agendei AGP se 

admit atât înainte de ședință, cât și pe parcursul ședinței, motiv pentru care rog 

propunerile Dumneavoastră pentru modificarea sau completarea agendei 

Propuneri nu au parvenit. 

 

  Dacă nu sunt, se supune votului și se anunță aprobarea Agendei şedinţei 

AGP în ordinea în care a fost expusă. 

 

Agenda este votată unanim de procurorii prezenți la AGP. 

 

Dna Angela Motuzoc: ”Stimaţi colegi, pentru a avansa în lucrările ordinii 

de zi aprobate, urmează a fi aleşi numărătorii pe sectoare, din rândul procurorilor 

prezenţi, cu solicitarea candidaturilor şi a acordului candidatului.” 

 

Conform propunerilor parvenite, cu votul majorității membrilor prezenți, 

sunt aleși în calitate de numărători: dl Ţărnă, dl Trofimov, dl Gîrbu şi dl Graur. 

 

 

Pct.I de pe Ordinea de zi 

Dna Angela Motuzoc: ”În continuare AGP urmează să aleagă președintele 

și secretarul ședinței, la propunerea procurorilor prezenți în ședință. Rog să 

propuneți candidaturi pentru alegea președintelui ședinței.” 

Dl Mircea Roşioru: ”Eu propun candidatura președintelui Consiliului 

Superior al Procurorilor, dna Angela Motuzoc.” 

În urma votului deschis, dna Angela Motuzoc este aleasă Președinte al 

ședinței Adunării Generale a Procurorilor (Hotărârea nr.1). 

 

Pct.II de pe Ordinea de zi 

Dna Angela Motuzoc: ”Vă mulțumesc. Acum, pentru alegerea secretarului 

ședinței, propun candidatura doamnei Viorica Marcuţa, care de azi este numită în 

funcția de  şef al Aparatului Consiliului Superior al Procurorilor.” 

În urma votului deschis, dna Viorica Marcuţa este aleasă secretar al 

ședinței AGP. (Hotărârea nr.2)  

Dna Angela Motuzoc: ”Înainte de a purcede la examinarea propriu-zisă a 

punctelor din Agendă, vrem să salutăm prezenţa oaspeţilor și invitaților noștri, 

conducători ai organelor de drept din Republică: 

- Dl Anatolie Munteanu – Secretar General de Stat, Ministerul Justiției  

- Dl Victor Micu – Președintele Consiliului Superior al Procurorilor 

- Dl Alexandru Jizdan - Ministru al Afacerilor Interne 
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- Dl Bogdan Zumbreanu – Director al Centrului Național Anticorupție 

- Dl Vitalie Vrabie  - Director General al Serviciului Vamal 

- Dl Alexandru Balan  - Director – adjunct al Serviciului de Informații și 

Securitate 

- Dl Alexandru Pînzari – Șef al Inspectoratului General al Poliției  

- Dl Eremei Priseajniuc – Șef al Corpului de Control al Prim-ministrului 

RM” 

 

Pct.III de pe Ordinea de zi 

Se oferă cuvântul dlui Eduard Harunjen, Procuror General, pentru 

prezentarea raportului privind activitatea Procuraturii generale pentru anul 

2017. 

Procurorul General, dl Eduard Harunjen: ”Stimaţi domnilor şi 

doamnelor procurori, a devenit o bună tradiţie, de a da citire Raportului anual al 

Procuraturii, în formatul în care a fost preconceput prin noua Lege cu privire la 

Procuratură. Este un lucru salutabil, ca la aceste manifestaţii publice de a arăta 

rezultatele procurorilor într-un an calendaristic, despre reuşite şi problematici. 

Este foarte bine că sunt prezenţi şi reprezentanţi ai tuturor profesiilor juridice, 

deoarece Procuratura, ca şi ceilalţi actori ai justiţiei, participă la înfăptuirea 

justiţiei şi felul cum colaborăm, se reflectă asupra actului justiţiei.” 

În continuare se dă citire Raportului - rezumat de activitate a Procuraturii 

pentru anul 2017. Raportul integral este expus în peste 100 de pagini şi va fi 

publicat pe pagina web oficială a Procuraturii, www.procuratura.md. 

În continuare Adjuncții Procurorului General vor prezenta rapoarte pe 

compartimentele de care sunt responsabili în virtutea obligațiilor de serviciu. 

 

Dl Igor Popa, Adjunctul Procurorului General, a prezentat discursul pe 

compartimentul analizei stării infracţionale în Republica Moldova, pentru a.2017, 

acţiunile, formele şi etapele de interacţiune a organelor de urmărire penală, starea 

de fapt pe domeniul exercitării şi conducerii urmăririi penale de către procurori. 

Eduard Harunjen: ”Vreau să atrag atenţia asupra a două aspecte 

importante. În urma discuţiilor purtate la şedinţele de totalizare, încărcătura medie 

a procurorului la etapa de urmărire penală nu este uniformă în toate regiunile. 

Aceasta se datorează schemei de încadrare a personalului, care este deja învechită 

şi a proceselor infracţionale. De aceea reiterez poziţia Procuraturii Generale că, la 

finalizarea analizei privind încărcătura medie în teritoriu, vor fi făcute remanieri 

privind harta funcţiilor de procuror în teritoriu. 

Al doilea moment este de a atrage atenţia asupra investigaţiilor financiare, 

deoarece majoritatea infracţiunilor, cu scop cupidant, au un singur obiectiv, de a 

acumula mijloace financiare.” 

 

Dl Mircea Roşioru, Adjunctul Procurorului General, a prezentat 

discursul la compartimentul susţinerii învinuirii în instanţele de judecată. 
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Dl Iurie Garaba, Adjunctul Procurorului General, a prezentat discursul 

la compartimentul investigarea fraudelor contra mediului, intereselor societăţii şi 

a justiţie juvenilă. 

Sunt invitaţi oaspeţii, colegii din diferite domenii de activitate prezenţi, 

pentru a se expune aferent activităţii Procuraturii pentru a.2017, deficienţe şi 

priorităţi. 

Dl Victor Micu, Preşedintele Consiliului Superior al Procurorilor: 

”Vreau să vă felicit pentru activitatea care aţi efectuat-o, audiind raportul se 

observă o activitate vastă. Vreau să vorbesc succint ce se referă la instanţele de 

judecată şi anume privind situaţia la examinarea într-un timp mai îndelungat a 

dosarelor în instanţele de judecată. CSM a dispus Inspecţiei judiciare de a analiza 

situaţia de fapt şi a întocmi o notă, în care s-ar expune soluţii la acest 

compartiment. După unele analize s-a constat anumite tergiversări, dar nu în 

totdeauna din cauza judecătorilor,ci în mare parte din cauza părţilor în proces, 

care abuzează de drepturile oferite prin lege. Volumul de lucru al judecătorilor tot 

este unul foarte mare, în anul precedent, de către 440 de judecători au fost 

examinate peste 300,000 mii de dosare. În Parlament se află acum un proiect de 

lege cu privire la simplificarea examinării dosarelor, aşa numita „procedura 

scrisă”.  

Vreau să doresc o conlucrare cât mai eficientă procuror-judecător şi 

realizări mai mari pentru viitor.” 

  

Dl Anatolie Munteanu, Secretar General de Stat, Ministerul Justiției: 

”Vă salut cu încă un an de activitate. O să vorbesc în linii mare despre punctele 

tangente care sunt evidente în relaţiile cu Ministerul Justiţiei. Este o mare 

diferenţă între un lucru practic/determinat şi unul unde trebuie să faci politici, 

unde trebuie luate în calcul mult mai multe nuanţe. Prima mea încurajare este ca 

atunci când se fac politici pe domeniul penal, dvs., ca actori principali pe 

segmentul penal, sunteţi obligaţi prin definiţie să participaţi la aceste politici. Pe 

acest subiect avem o conlucrare bine-conturată, în grupurile de lucru  convocate 

de MJ, pe domeniul penal şi procedură-penală, avem progrese evidente, cel puţin 

de concept. În decembrie 2017 a intrat în vigoare o nouă Lege, care aduce mai 

multe schimbări, mă refer şi la simplificarea institutului juridic de recidivă, mă 

refer şi la excluderea calcului matematic de pedeapsă în cazul recidivei, mă refer 

şi la art. 90, şi la blocajele art.90-91 ş.a. 

Ce ţine de perspectivele de conlucrare, cu deosebită plăcere am remarcat în 

discursurile expuse, despre domeniul pedepselor alternative încarcerării, care 
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constituie probleme sistemice ale RM, de aceea rezolvarea problemei condiţiilor 

de detenţie şi tratării persoanelor în custodia statului trebuie să devină prioritate 

pe tot spectrul de raporturi juridice gestionate de procurori.” 

 

Dl Alexandru Pînzari, Șef al Inspectoratului General de Stat: ”Ieri la 

IGP a fost prezentat un barometru al opiniei publice şi am fost plăcut surprinşi că 

încrederea cetăţenilor faţă de poliţie a crescut de 2-3 ori comparativ cu anii 

precedenţi. Aceste cifre ne aparţin nouă de comun, rezultat al unei conlucrări 

sănătoase. 

La capitolul unde făptuitorii erau în stare de ebrietate, cifrele sunt mai mari 

faţă de cifrele prezentate de dl Ig.Popa, recent realizându-se un studiu aprofundat. 

Solicităm sprijinul Procuraturii Generale în vederea iniţierii şi 

implementării unor măsuri la nivel naţional în vedere prevenirii infracţiunilor 

grave şi deosebit de grave.” 

 

Pct.IV de pe Ordinea de zi  
Audierea raportului despre activitatea Consiliului Superior al Procurorilor 

pentru anul 2017. 

Raportul de activitate va fi publicat pe pagina web oficială a Procuraturii, 

www.procuratura.md, secțiunea CSP. 

 

 

Pct.V de pe Ordinea de zi 

Alexandru Cladco, Președintele Asociației Procurorilor: ”Darea de 

seamă financiară a Asociaţiei procurorilor a fost publicată pe pagina intranet, 

fiind aprobată de Comisia de cenzori, nu înainte de a fi discutată la Consiliul 

Asociaţiei. Am avut venituri de 473,000 mii lei, mare lor majoritate au fost 

cheltuiţi pentru acoperirea necesităţilor conform Regulamentului de acordare a 

ajutorului material, în special în cauze de deces sau îmbolnăvire gravă a 

membrilor Asociaţiei. 

Au fost efectuate şi alte acţiuni ca: un lot de medicamente pentru copii 

bolnavi de cancer de la Institutul Oncologic; suport activităţii Procuraturii 

Generale la organizarea conferinţelor internaţionale; acţiuni de înlăturare a 

urmărilor intemperiei din aprilie de la Grădina Botanica şi suportul acordat Şcolii 

de tip internat din Străşeni. 

S-a discutat despre mecanismul de determinare procentuală de 2 %, care 

vor fi viraţi la Asociaţia procurorilor (mecanismul de calcul va fi publicat în 

Acces). 

http://www.procuratura.md/
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În urma concursului privind stimularea procuraturilor cu volum mare de 

lucru per procuror, au fost desemnate 4 procuraturi, care vor fi stimulate cu câte 

un laptop: Procuratura pentru Combaterea Criminalităţii Organizate şi Cauze 

Speciale, Procuratura Anticorupţie, Procuratura Ocniţa, Procuratura Cantemir.  

S-a reamintit asupra concursurilor tematice  „Cel mai bun procuror în 

domeniul de activitatea de urmărire penală şi reprezentare acuzării”, de depunere 

a discursurilor/rechizitoriilor, unde se va pune accent nu pe complexitatea cauzei, 

dar pe motivare.” 

 

Pct.VI de pe Ordinea de zi 

Cu prilejul Zilei profesionale a lucrătorului Procuraturii, pentru organizarea 

și dirijarea excelentă a activității, succese importante în domeniul de activitate, au 

fost încurajați mai mulți procurori, cu acordarea diferitor distincții (Ordinul 

Procurorului General nr.95-p din 29.01.2018). 

 

Dna Angela Motuzoc: ”Stimați colegi, vă mulțumesc pentru participare la 

ședința Adunării Generală Procurorilor. Ședința se declară închisă”. 

 

Președintele ședinței  

Adunării Generale a procurorilor         /semnat/ Angela Motuzoc 

 

Secretarul ședinței 

Adunării Generale a procurorilor    /semnat/         Viorica Marcuța 

 

 




